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Művelődési ház hírei
Rövid hírek a szeptemberi programokról 

• Szeptember 16-án, csütörtökön a Baba-mama klub tartotta szeptemberi 
foglalkozását.

• Szeptember 23-án, csütörtökön 16 órakor volt a Civil Magyar Falu 
program keretében felújított Petőfi S. u. 18 szám (önkormányzat épület és a 
pedikűrös között lévő ház) alatti épület ünnepélyes átadása.

• Szeptember 25-én, szombaton került megrendezésre a X. „HALIMBA 
KUPA” Bringafesztivál. A programról ebben a számban olvashatnak részletes 
beszámolót.

• Szeptember 27-én az önkormányzat dolgozói – a közelgő Idősek Világnapja 
alkalmából - személyesen keresték fel a településünkön élő 65 év feletti 
lakosokat és virággal köszöntötték őket. Október 4-én hétfőn pedig a 
Művelődési házban volt az elmúlt években már megszokott közös köszöntés. 

Októberi programok

• Október 2-án szombaton délelőtt Településfásítási programot hirdettünk, melynek keretében elültettünk 30 
db nagyméretű fát, melyet pályázat keretében nyert településünk.

• Október 14-én, csütörtökön 10 órától sok szeretettel várják a kismamákat és gyermeküket, a Baba-mama 
októberi foglalkozására.

• Október 22-én 16 órakor 16 órakor lesz az 1956-os megemlékezés ünnepi műsora, a helyi általános iskola 
tanulóinak előadásában. 

Állandó programjaink

• Ingyenes testmozgási lehetőség Mozdulj Halimba! elnevezéssel minden szerdán 18 órától Tálosi Katalin edző 
várja az érdeklődőket. 

• Minden hónap harmadik csütörtökén (okt. 21.) újra lesz Kertbarát kör. Vezetője Poór Istvánné, szakmai vezetője 
Imre Zsuzsanna. Sok szeretettel hívják és várják a kertbarátokat.

A programok változásának jogát fenntartjuk. A rendezvények pontos időpontját és a részletes programokat keressék 
a postaládákba bedobott szórólapokon. Emellett figyelmükbe ajánljuk településünk honlapját a www.halimba.hu–t 
és a facebook közösségi oldal Művelődési Ház IKSZT Halimba oldalát is, ahova szintén aktuális információkat 
teszünk fel.
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Itt van az ősz – indul az új tanév

Eljött a szeptember. Újra megnyitották kapuikat nevelési – oktatási 
intézményeink. A tanévkezdés általános iskolai aktuális információról, a nevelési 
év eseményeiről Nagy Noémi intézményvezetővel beszélgettem. 
Az iskola vezetője elmondta, hogy ebben a tanévben az iskola tanulói létszáma151 
fő. Az osztályok létszáma átlagosan 20 fő. Nagy örömükre az alsó tagozaton 4 
napközis csoportban, felső tagozaton 2 tanulószobás csoportban folyik a délutáni 
munka.

- Szakos ellátottságunkat a Nyirádról áttanító és óraadó kollégák biztosítják. A 
megnövekedett adminisztrációs, egyéb iskolaműködtetési és szakmai 
feladatokat továbbra is Kiss Róbert igazgatóhelyettes segíti. Emellett több új 
kolléga is érkezett tantestületünkbe: Galler Mike Éva az 1. osztály napközis 
nevelője, Illés Olga a 3. osztály napközis nevelője, Csermák Mihály kémiát és 
Bene Kinga pedig óraadóként rajzot tanít. Újra visszatért a tantestületbe 
Horváthné Gáspár Bianka, aki az 5. osztály osztályfőnöke és angol tanára, s a 
többi felsős évfolyamnak testnevelést tanít. A pedagógiai munkát a két eddigi asszisztens mellett Imre Zsuzsanna 
gyógypedagógiai asszisztens is támogatja. Úgy gondolom az új kollégák nyitottak, motiváltak és eddigi 
tapasztalataikkal, építő jellegű ötleteikkel tovább emelik iskolánk szakmai színvonalát. 
Az igazgatónő elmondta, hogy bár ebben jelenleg nincs külön intézkedés, de a technikai személyzet most is kiemelt 
figyelmet fordít a higiénés előírásoknak. Az iskola karbantartási munkálatait az önkormányzat karbantartói végzik 
a tankerülettel kötött szerződés alapján. 

Az idei tanév iskolai programjairól is szólt:
-Bízunk benne, hogy a vírushelyzet nem szól közbe és újra lesz Szalai nap, Mikulás délelőtt, karácsonyi projekt nap és ne 
feledkezzünk meg a Hallowen partyról és a farsangi délutánokról sem. A tavaszi digitális oktatás során azért nem 
tudtunk olyan egyénre szabottan foglalkozni a diákokkal, mint a személyes jelenlétek során. Ezért is kiemelt 
feladatunknak tekintjük a keletkezett hátrányok leküzdését és a tehetséges diákok fejlődésének elősegítését. Emellett 
igyekszünk továbbra is lehetőséget biztosítani a személyes beszélgetésekre is. Erre bíztatjuk otthon a szülőket is. S 
mindannyian tudjuk, hogy a szeretetteljes nevelés nem a mindent megengedő magatartás, hanem a következetes, a 
gyermek számára kiszámítható keretek között zajló családi élet, hiszen bizonyára mindannyian ismerjük a mondást, 
hogy „Követelek tőled, mert szeretlek”,– mondta Nagy Noémi. 

Átadó ünnepség a Petőfi utcában 

Mint már az előzőekben is beszámoltunk még 2020-ban az Együtt a Jövőért 
Halimbán Egyesület sikeresen pályázott a Magyar Falu Programba. Az elnyert 4 
millió forintos támogatásból a Petőfi S. u. 18 szám (önkormányzat épület és a 
pedikűrös között lévő ház) alatti épület komplett külső felújítása kezdődött meg. 
2021-ben újabb Magyar Falu Civil pályázat keretében további 4.000.000 Ft-ot 
nyert az egyesület. Ebből az összegből az egyesület folytatta a felújítást. Ennek a 
pályázatnak – reménységeink szerint ideiglenes - lezárása történt meg 
szeptember 23-án délután, amikor ünnepélyes keretek között került átadásra a 
kívülről megújult épület. Csipszer András az egyesület elnöke beszédében az 
egyesület egyik kiemelt céljáról a helyi bányászati hagyományok megőrzésének 
fontosságáról szólva, kiemelte eddigi tevékenységeiket, köztük a Malomvölgyi 
pihenőpark kialakítását, és az önkormányzat udvarán lévő vonatok felújításának 
folyamatát. 

- Már ekkor terveink között volt egy olyan hely kialakítása, ahol a helyi bauxit 
bányászati hagyományokat tudjuk bemutatni. A település vezetése mindig 
partner volt ebben, és már évekkel ezelőtt kinéztük ezt az épületet. Aztán mondhatjuk azt is, hogy türelmesen, csak a 
megfelelő pillanatra kellett várnunk…és a tavalyi évben ez is eljött. A Magyar Falu program lehetőséget tudott 
biztosítani, hogy ezt az épületet rendbe tudjuk hozni. 

Záró mondataiban köszönetet mondott Fatér László helyi vállalkozónak, aki nemcsak az elkészülési időt, hanem az 
előzetesen megtervezett költségeket is tudta tartani. 
Fenyvesi Zoltán a térség országgyűlési képviselője a Magyar Falu Program folyamatáról szólva, elmondta, hogy ez a 
program rugalmasan igyekszik alkalmazkodni a falvak igényeihez, így valósulhatott meg az is, hogy olyan civil 
szervezetek, mint az Együtt a Jövőért Halimbán Egyesület is nyújthattak be pályázatot. 
Az átadó végén egy kis vendéglátás mellett kötetlenebb keretek között az egyesület vezetője megmutatta a 
jelenlévőknek az önkormányzat udvarán lévő vonatokat és a jelenlegi helyén (önkormányzati épület pincéjében) 
pillanatnyilag kialakított bányászati gyűjteményt. 

Közérdekű információk

Családsegítő szolgáltatás
 

A Nyirádi Szociális Segítő Központ Család és Gyermekjóléti Szolgálat családsegítés és 
gyermekjóléti szolgáltatását Halimbán 2021. október 8-tól Páhiné Zsédely Anikó családsegítő 
végzi. 
Ügyfélfogadási rend:

• Halimbán a Művelődési házban hétfőn, szerdán és pénteken (kedden és csütörtökön nincs 
ügyfélfogadás)

• Szőcön a Művelődési házban kedden és csütörtökön. (hétfőn, szerdán és pénteken nincs 
ügyfélfogadás)

Az ügyfélfogadás pontos időpontja jelenleg egyeztetés alatt van. Amint végleges lesz az időpont tájékoztatást adunk. 
Addig is telefonon javasolt egyeztetni az időpontot. 
Elérhetőségei: telefonon: 06 -20 – 470 95 15, 
e-mailen: nyiradino@gmail.com



Új nevelési év kezdődött a Hársfa Óvodában

Az óvodában is megkezdődött a nevelési év. Kovács Attiláné Ágota a kezdés 
feladatairól és a terveikről beszélt. 
- Az idei évben a Hársfa Óvoda életében a mini bölcsőde zökkenőmentes beindítása 
volt a legnagyobb feladat. Azt a falu lakossága is láthatta, hogy az épület bővítése 
már a tavalyi évben elkészült. Viszont ez csak töredéke annak az adminisztrációs 
munkának, ami az elinduláshoz szükséges. Az engedélyeztetési eljárások 
lebonyolítása, hatóságok ellenőrzési folyamatai mind – mind szükségesek voltak a 
gazdaságos és biztonságos kezdéshez. Ez mostanra lezajlott és szeptember végére 
megérkezett a 7 kis bölcsődés és tavasszal jön a 8. kisgyermek. Vele 100 %-os lesz a 
kihasználtság. S ugyanez jellemzi az óvodai csoportok működését is. 
Az óvoda dolgozói állományával elmondta, hogy jelenleg 24-en dolgoznak az 
intézményben. Hadi – Csiszér Brigitta és Pap Edit, mint bölcsődei dajkák, Kozári 
Csilla az iskolai tálaló konyháján, Gősiné Baki Éva pedig az óvoda konyháján dolgozik. Az óvónői ellátottságban ebben a 
pillanatban hiány van, de hosszútávon minden határozatlan idejű státusz be van töltve, hiszen a távollévő óvónők 
gyermekük gondozása miatt estek ki a munkából. Viszont a következő hónapban kilátásba van ezek betöltése is. 
- Szerencsére az óvodai élet a régi kerékvágásban tudott elindulni. A tavalyi évben elmaradt programok, kirándulások 
már elindultak. Így valósult meg a Veszprémi Állatkertbe tett buszos kirándulás és a Bringafesztiválon is részt vettünk. 
Az óvodavezető hálás szívvel gondol azokra, akik bármilyen formában támogatták az óvodát. Maga sem gondolta, hogy 
ennyi lelkes, adakozó ember van a környezetünkben:
- Először Kovács Róbert asztalosnak és csapatának szeretnék köszönetet mondani, aki a nagycsoportba komplett hajós 
gyermekszoba bútort ajándékozott. Emellett szülőktől is kaptunk ajándékokat. Ilyen volt például értékes elektromos 
földgömb is. A falu lakossága és idegen emberek is megkeresnek bennünket adományaikkal. A „Fogadj örökbe egy 
óvodát!” elnevezésű kezdeményezés során is találnak ránk adományozók. Az egyik egy magánszemély volt, a másik 
pedig egy egészséges életmódot támogató élelmiszereket gyártó veszprémi Hester's Life vállalkozás. Ami ebből nekünk 
nagyon jó, hogy ezek a termékek (müzlik, zabkásák) nem tartalmaznak hozzáadott cukrot, glutént, tejet és szóját sem. 
Így azok a gyerekeink is fogyaszthatják, akik ételintoleranciával vagy allergiával élnek. 
Beszélgetésünk végén a közeljövőbeni papírgyűjtési akciójukról szólt.
 - Az óvoda előtt október 11 és 15 között lesz elhelyezve a konténer, ahova bárkinek bele lehet tenni a papírokat 
(könyveket, újságokat, kartondobozokat). Nem muszáj kötegelni sem! Ami fontos, hogy ne legyen közte szennyezett 
papír! Ezzel környezetünk védelme mellett az óvodás gyermekek élményteli hétköznapjait is támogatjuk, hiszen az 
ebből befolyt összegből eddig is kirándulásokat, színházlátogatásokat szerveztünk. 

Háziorvosi rendelő információi

Az iskola, óvoda, bölcsőde megkezdésével, az ősz beköszöntésével a rendelő napi forgalmi 
ugrásszerűen megnőtt. Szeptemberben 70 - 100 fős napi betegforgalommal dolgoztunk. 
Nagyon nehéz hónapot hagytunk magunk mögött. Ahhoz, hogy ilyen járványos időszakban, 
megkönnyítsük, egymás dolgát szeretnénk néhány praktikus tanácsot megosztani Önökkel:

1. Fontos lenne a rendelő telefon vonalainak a felszabadítása. Akinek van internetes hozzáférése és rutinszerűen 
használja, megkérheti e-mail-ban is a  rendszeresen szedett gyógyszerek listáját, az esedékes évi labor beutalót, vagy a  
soron következő szakorvosi rendelésre a  beutalót, a halimbarendelo@gmail.com címen.   Ezeket célszerű már időben 
megkérni, mivel a jelenleg használatos online rendszer működése is sokszor akadozik. A receptfelírás átfutási ideje így 
néhány napba is beletelik. Emellett persze  igénybe lehet venni  - és célszerű is, az évi 1- 2 szükség esetén akár többszöri  
-  személyes találkozást a  háziorvossal. Ez lehet, egy olyan alkalom, amikor  a páciens behozza az elmúlt év leleteit, az 
általa szedett gyógyszerek listáját. A háziorvosi  vizsgálat mellett ilyenkor tanácsadás, a korábbi kezelés jóváhagyása, 
vagy az aktuális állapotnak megfelelő vizsgálatok, gyógyszerelés megbeszélése történik.

2. Az elmúlt másfél év vészhelyzetében megtanultakat, átélteket folytathatjuk. Továbbra is megbízunk az ifjú 
pácienseink szüleiben: ha a szülő e-mail-ban jelzi, hogy gyermekét nem engedte iskolába, mert úgy ítélte meg, hogy pár 
nap otthoni kezelésre, pihenésre van szüksége, és úgy érzik, hogy megbirkóznak a betegséggel a hagyományos házi 
praktikákkal, akkor az igazolást elküldjük.
Természetesen itt maximális bizalmat szavazunk meg a szülőknek és a diákoknak egyaránt.

Bringafesztivál 

Településünk tizedik alkalommal rendezte meg Halimba Kupa elnevezésű 
Bringafesztiválját. Lukács Zsanett művelődésszervező elmondta, hogy a kerékpáros 
versenyen életkori korosztályonként ügyességi, gyorsasági és túra kategóriákban 
összesen 47-en indultak. Míg a verseny zajlott a helyi civilszervezetek és baráti körök 
közös főzéssel töltötték az időt. A rendezvény résztvevői jelképes összegért ételjegyet 
vásárolhattak. Az éttermek ajánlataival vetekedő gazdag menükínálatban mindenki 
megtalálhatta a kedvére valót. Az ebből befolyt pénz pedig a helyi óvoda és iskola 
alapítványához került. Mindkét szervezet kasszája 117 350 Ft-tal gyarapodott. 
A délután folyamán ugrálóvár, csillámtetoválás és kézműves foglalkozások várták a 
gyerekeket. A verseny után a Rendeki BMX Cross Sportegyesület tartott látványos 
bemutatót. A nap zárásaként a Hold Színház Három kívánság című mesejátéka 
szórakoztatta a családokat. Lukács Zsanett elmondta, hogy az egész délutánt betöltő 
programok megvalósítása a Halimba Község Polgárőr Egyesület sikeres 
pályázatának köszönhető. 
Az eredményhirdetésen Bakos Zsolt főszervező minden versenyzőnek gratulált. 
Senki sem távozik üres kézzel, hiszen minden résztvevő emléklapban és apró 
ajándékban részesül. Majd a korcsoportok győzteseit oklevéllel és tárgyi ajándékkal 
is megjutalmazták:

Ügyességi:
1. korcsoportban:  Torma-Szabó Hunor
2. korcsoportban:  Szigeti Csenge

Gyorsulási versenyszámban:
1. korcsoportban:  Németh Áron
2. korcsoportban:  Szántó Ádám
3. korcsoportban: - 
4. korcsoportban:  Szecsődi Levente

A résztvevőknek, versenyzőknek, a főző csapatok tagjainak, a nyirádi és halimbai polgárőröknek, segítőknek, a HOLD 
Színház színészeinek, a rendeki BMX Cross Sportegyesület tagjainak KÖSZÖNJÜK, hogy támogatták, segítették 
rendezvényünket, jelenlétükkel hozzájárultak a sikeres lebonyolításhoz. Külön köszönjük Halimba Község Polgárőr 
Egyesületnek a pályázati támogatást, valamit a kerékpárverseny szakmai szervezésért és lebonyolításáért a segítséget: 

- Bakos Zsolt 
- Torma-Szabó Anett
- Szilágyi Tibor
- Malánics Gábor
- Kiss Róbert
- Horváthné Gáspár Bianka
- Fiatal segítőknek: általános iskola felső tagozatos tanulóinak, valamint Inhof Korina, Lendvai Flóra, Cséri 

Boldizsár, Földi Veronika, Földi Mátyás, Bakos Dávid
-  Mráz Attila (Ifjúság u.) helyi lakos segítségét a kultúrház udvarán lévő őszi dekoráció alapanyagának (kockabálák) 

beszerzéséhez

Túra versenyszámban:
1. korcsoportban:  Fatér Ákos
2. korcsoportban:  Németh Mátyás
3. korcsoportban:  Ónodi Zoltán
4. korcsoportban:  Szecsődi Levente

Felnőtt: 
 Máté Dániel Noel

-  Önkormányzat dolgozóinak
-  az Ajkai Rendőrkapitányság munkatársainak
-  Litvinyuk Szabolcsnak a hangosítást,
-  Vajai Tamásné körzeti szakápoló
-  Ruttner Ferenc

Kicsit másabb a helyzet a szakgyakorlatokkal. Ott úgy tapasztaljuk, hogy a hiányzások mögött az esetek jó részében 
szorongás, félelem, a szakma iránti nem tetszés is szerepet játszhat. Ilyenkor nem az igazolás, nem a táppénz jelent 
megoldást. A szülőnek kell elsősorban látnia, észrevennie, hogy valami gond van a gyakorlati hellyel. Meg kell keresni az 
okot, meg kell próbálni segíteni a  gyermeknek, meg kell beszélni a  gyermekkel, hogy nem a  fiktív igazolás, nem a  
táppénzcsalás  a megoldás.

3. Az óvodás gyermekek esetében is, hasonló eljárásmenetet javaslunk, ha  a szülő email-ban jelzi a  problémát, és úgy érzi, 
hogy meg tud birkózni   a betegséggel, akkor első körben  így történjen. Persze ilyenkor a szülő a táppénz igényét is jelezze. 
A COVID vészhelyzet megtanított bennünket arra, hogy a „kicsit beteg” gyermeket sem fogadják az intézmények, a többi 
gyermek és a felnőttek védelme érdekében. A közösségbe csak akkor vigyék, ha valóban rendben van a gyermek. Ha a 
közösségbe való visszatérés előtt úgy ítélik meg, jó, ha a háziorvos megvizsgálja a gyermeket, akkor kérjenek időpontot.
Az őszi hurutos – náthás problémákkal és azok otthoni kezelésével a következő hónapban megjelenő újságban bővebben is 
foglalkozunk majd. 

5. Továbbra is él a szabály: miszerint lázas, köhögős, fulladós beteg csak előzetes bejelentkezéssel jöjjön a rendelőbe. 
Hiszen most párhuzamosan mennek a műtétek is, lehet, hogy a lázas beteg éppen egy hónapok, évek óta műtétre váró 
beteggel van egy légtérben és megfertőzi.
Ennek megfelelően a  betegellátást sávosan kell biztosítanunk: külön a  fertőző betegek és külön az egészségesek, akik 
műtétre mennek, vagy az aktuális állapotuk megőrzése miatt keresik fel a   rendelőt.
Mindezekhez kívánunk Önöknek kitartást, az egészség mint érték megőrzését, gyermekeinkhez pedig nagy zsáknyi 
türelmet, szeretetet, humort és bizalmat.
Dávid Éva Rozália háziorvos               Vajai Tamásné körzeti szakápoló      

Tisztelt Halimbai Lakosok!

Örömmel osztom meg a hírt, hogy a Magyar Közút Zrt. beruházásával felújításra kerül a Nyirádot 
Halimbával összekötő út utolsó szakasza.
Településünkön belül a Kossuth utca, Bányász utca kereszteződésétől Nyirád irányában, a Kossuth 
utcán zajlanak majd a munkák.
2021. október 4-én, hétfőn kerül sor a munkaterület átadására, melyen várhatóan 2021. november 
végéig, illetve a tavaszi időszakban fognak dolgozni.
Kérem, türelmüket és megértésüket a munkálatok ideje alatt!

Kovácsné Véber Eszter sk. |  polgármester


